Тип 1.
Перед Вами на экране 5 незаконченных предложений A — E. Внимательно прочитайте их. Прочитайте также варианты ответов в выпадающем списке.
Вы услышите разговор на вокзале. Для каждого предложения выберите из выпадающего списка концовку, соответствующую содержанию разговора. К каждому предложению подходит только одна концовка. Аудиотекст прозвучит 2 раза. При повторном прослушивании проверьте себя. У Вас есть 45 секунд, чтобы ознакомиться с предложениями.
Воспользуйтесь плеером, чтобы прослушать запись.
А. The woman wants to know about the next train to _________ .
1. Boston 2. London 3. Madrid
 
B. B. The train leaves at _________.
1. 16:30 2. 16:35 3. 16:55
 
C. C. The train leaves from platform _________.
1. 6 2. 16 3. 60
 
D. The woman needs to change trains at _________.
1. Brighton 2. Bristol 3. Birmingham
 
E. The woman should pay _________.
1. 64 pounds 2. 46 pounds 3. 66 pounds
 
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.
 
	A
	B
	C
	D
	E

	
	
	
	
	


Расшифровка записи
Pauline Ryefield: — What time does the next train to London leave?
Railway Station Clerk: — At 16:55, from platform 6.
Pauline Ryefield: — Is it a direct train to London?
Railway Station Clerk: — No, you have to change trains at Birmingham.
Pauline Ryefield: — I see. One ticket to London, please.
Railway Station Clerk: — Single or return, madam?
Pauline Ryefield: — Single, please.
Railway Station Clerk: — 46 pounds, please.
Pauline Ryefield: — Here you are.
Railway Station Clerk: — Here´s your ticket and change, madam.
Тип 2. 
Прочитайте текст вслух. У вас есть полторы минуты на подготовку и полторы минуты, чтобы прочитать текст вслух.
 
Modern cell phones are capable of much more than just sending and receiving phone calls. Mobile phones used in today's world allow users to send and receive text messages, emails, photos and videos as well as access the internet, play games, listen to music, use GPS and more. The cell phone has become an important communication tool that is used by people all over the world to keep in contact with each other at any time.
Despite all the positive benefits of cell phones, there are also some negative side effects which include the danger of cell phones being used while driving, students cheating on tests by using their cell phone to access information. Cell phones are often banned in classrooms due to the distractions they can cause.

3. Тип 3
Выберите фотографию и опишите человека на ней. У вас есть полторы минуты на подготовку и не более двух минут для ответа. У вас должен получиться связный рассказ (7–8 предложений).
 
План ответа поможет вам:
· the place
· the action
· the person’s appearance
· whether you like the picture or not
· why
 
Start with: “I’d like to describe picture 1. The picture shows …”
[image: ]
4. Тип 4 .
Установите соответствие между текстами и их темами, выбрав тему из выпадающего списка. Используйте каждую тему только один раз. В задании одна тема лишняя.
 
This text deals with …
1. Polite Neighbours
2. A Working TV set
3. Night Visitors
4. Anxious Night
5. Ready to Defend Myself
6. Strangers in the Garden
 
 
A. Last night, at about three o’clock in the morning, I heard a strange noise downstairs. I got out of bed and put on my dressing gown. With my heart beating fast, I slowly went to the top of the stairs. It sounded like there were people talking in the kitchen.
B. I didn’t know what to do. Finally, I decided to go downstairs. I made my way quietly down the stairs and listened at the kitchen door. A man asked: “Did you kill him?” and a woman replied: “Yes, I shot him.” Then the man asked: ’’Why did you do that?” Suddenly I realised that there were not really any people in the kitchen. It was just the TV. But why did it turn itself on in the middle of the night?
C. While I was standing in the kitchen wondering about the TV, I looked out of the window. It was dark, but I could see a figure outside. Someone was walking slowly across the garden! He whispered something. He was talking to another person! What were they doing in my garden?
D. I was wondering what to do when they started walking towards the kitchen window. They were coming towards me! I didn’t know what to do so I grabbed a knife and waited. They were getting closer and closer. I was so frightened. They came right up to the window, and I saw their faces. It was my neighbours, Anna and Larry!
E. They obviously were not trying to break into my house, so why were they talking in my garden in the middle of the night? I opened the kitchen door and Anna and Larry came in. They sat down, and I made them both a cup of coffee. This is what Anna told me: “We were sleeping in our bedroom when we heard a loud noise coming from your kitchen. So Alan and I decided to investigate. We came down to your garden, but couldn’t see any lights on.
 
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.
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Тип 5.
Прочитайте текст и вставьте вместо каждого пропуска нужную грамматическую форму, выбрав её из выпадающего списка.
My favourite room
My favourite room is A____ kitchen. Perhaps the kitchen is B____ room in many houses, but it is particularly so in our house because it’s not only where we cook and C____ but it’s also the main meeting place for family and friends. I have so many happy memories of times spent there: special occasions such as homecomings or cooking Christmas dinner; troubled times, which lead to comforting cups of tea in the middle of the night; ordinary daily events such as making breakfast on dark, cold winter mornings for sleepy children before sending D____ off to school, then sitting down to read the newspaper with a steaming hot mug of coffee. Whenever we have a party, people gravitate with their drinks to the kitchen. It always E____ up the fullest and noisiest room in the house.
 
A 1) us 2) ours 3) we 4) our
B 1) important 2) the most important 3) more important 4) the important
C 1) are eating 2) eat 3) ate 4) have eaten
D 1) they 2) their 3) theirs 4) them
E 1) is ending 2) ended 3) ends 4) end
 
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.
	A
	B
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6. Тип 6. 
Прочитайте текст и вставьте вместо каждого пропуска подходящее слово, выбрав его из выпадающего списка. Два слова в списке лишние.
Schools in the Past
One (A)____ years ago schools were very different. Children did not wear (B)____. They used to wear their everyday clothes to school.
Children learned to read, write and do mathematics. They had (C)____ and geography lessons but they did not (D)____ science.
They used to write on slates with (E)____ chalk. When the children finished their work, they cleaned their slates with a rag so that they could write on them again and again.
 
1. uniforms; 2. expensive; 3. history; 4. playground; 5. hundred; 6. white; 7. learn.
 
Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами.
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Задание 2 .
	Критерии оценивания выполнения задания
	Баллы

	Речь воспринимается легко: необоснованные паузы отсутствуют; фразовое ударение и интонационные контуры, произношение слов практически без нарушений нормы; допускается не более пяти фонетических ошибок, в том числе одна-две ошибки, искажающие смысл
	2

	Речь воспринимается достаточно легко, однако присутствуют необоснованные паузы; фразовое ударение и интонационные контуры практически без нарушений нормы; допускается не более семи фонетических ошибок, в том числе три ошибки, искажающие смысл
	1

	Речь воспринимается с трудом из-за значительного числа неестественных пауз, запинок, неверной расстановки ударений и ошибок в произношении слов,
ИЛИ допущено более семи фонетических ошибок,
ИЛИ сделано четыре и более фонетические ошибки, искажающие смысл
	0

	Максимальный балл
	2



Пояснение.
Просмотрите текст и разделите его на условные сегменты. Используйте повышающую интонацию для перечисления и понижающую интонацию для утвердительных предложений. Сначала прочитайте текст для себя, а затем прочитайте его вслух. Не читайте текст слишком медленно или слишком быстро. Будьте осторожны со временем. У вас есть 1,5 минуты на подготовку и 1,5 минуты на чтение.
Ваша оценка (баллов):  0     1     2 
Задание 3. 
	Критерии оценивания выполнения задания
	Баллы

	1. Решение коммуникативной задачи* (Содержание)
	2

	Выполнена полностью:
— все пункты плана раскрыты,
— дано
не менее 7 развернутых предложений
	2

	Выполнена частично:
— 1 пункт плана не раскрыт;
— дано 6 развернутых предложений;
— либо есть 7 предложений, НО они не развернуты, либо не все они (1-2 предложения) по указанным в задании пунктам плана
	1

	Не выполнена:
— 2 пункта плана не раскрыты;
— дано менее 5 предложений
	0

	2. Организация текста
	2

	Высказывание связно и логично; средства логической связи присутствуют
	2

	Высказывание не вполне связно и логично
ИЛИ средства логической связи отсутствует (неправильно используются).
	1

	Высказывание несвязно и нелогично И/ИЛИ средства логической связи
отсутствует (неправильно используются).
	0

	Максимальный балл
	8

	3. Лексико-грамматическая правильность речи
	2

	Ошибки практически отсутствуют (не более 2-х ошибок, не препятствующих коммуникации)
	2

	Отдельные ошибки, не препятствующие коммуникации (не более 4-х в сумме, в том числе не более 2-х ошибок, препятствующих коммуникации)
	1

	Более 4-х ошибок
ИЛИ более 2-х ошибок, препятствующих коммуникации
	0

	Максимальный балл
	8

	4. Произносительная сторона речи
	2

	1-2 фонетические ошибки, не препятствующие коммуникации
	2

	Отдельные ошибки, не препятствующие коммуникации (не более 4-х в сумме, в том числе не более 2-х ошибок, препятствующих коммуникации)
	1

	Более 4-х ошибок
ИЛИ более 2-х ошибок, препятствующих коммуникации
	0

	Максимальный балл
	8



Выберите фотографию и опишите человека на ней. У вас есть полторы минуты на подготовку и не более двух минут для ответа. У вас должен получиться связный рассказ (7–8 предложений).
 
План ответа поможет вам:
· the place
· the action
· the person’s appearance
· whether you like the picture or not
· why
 
Start with: “I’d like to describe picture 1. The picture shows …”
[image: ]


Пояснение.
I’d like to describe picture № 2. The picture shows us a girl. The photo was (probably) taken inside. In this picture the action is taking place in the classroom. Looking at this girl I get the impression that she is drawing a picture. The girl looks like she is about 8 years old. She is wearing a bright blouse and blue jeans.
I guess she is quiet and kind, because she has a beautiful smile.
I like the picture because the atmosphere is peaceful. It makes me think of my favourite hobby.
Ваша оценка (баллов):  0     1     2     3     4     5     6     7     8   
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